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NOVINAR: Gospod premier, kratek rezime vašega obiska v New Yorku, in tudi rezime, kaj ste 

se pogovarjali danes, tokom današnjega dne, in seveda tudi kaj je bilo govora z generalnim 

sekretarjem? 

 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Na pravkar končanem pogovoru z generalnim 

sekretarjem Ozn gospodom Ban Ki-moonom smo govorili predvsem o iniciativi za vzpostavitev 

okrepljenih mehanizmov za uresničevanje Konvencije za preprečevanje zločina genocida. 

Predstavili smo mu tudi rezultate pogovorov, ki sem jih imel tekom tega tedna s kolegi, pa tudi z 

njegovimi posebnimi svetovalci, ki se ukvarjajo s tem vprašanjem. Govorila sva tudi o situaciji v 

regiji, ki jo je poleti obiskal in je predstavil vtise iz tistega obiska, kjer je bila Slovenija prva na 

vrsti. Poleg zbiranja podpore in vključevanje te naše iniciative v druge iniciative, ki že delujejo z 

istim ciljem, ob robu pa tudi pod okriljem Ozn, je bil velik del srečanj posvečen tudi bilateralnim 

pogovorom, ki so se nanašali na odprta vprašanja ali pa odnose na bilateralni ravni med 

Slovenijo in državami, s katerimi predstavniki smo se tudi pogovarjali. Beseda je tekla predvsem 

o sporazumih, ki so še odprti ali pa v teku pogajanj, in o gospodarskem sodelovanju, pa tudi o 

medsebojni podpori za različne mednarodne kandidature. Del časa v teku tega obiska sem 

namenil tudi srečanju s predstavniki ameriških medijev, tega je bilo kar veliko. Šlo je predvsem 

za pojasnjevanje situacije ne samo v Sloveniji, ampak tudi v Evropi, znotraj Evropske unije in še 

posebej evroobmočja. Veliko je bilo treba razlagati v tej smeri, da evro še ne bo propadel, kar 

misli kar velik del vplivnih ameriških novinarjev, in da EU ter skupna evropska valuta nista zgolj 

stvar ekonomije, ampak gre tudi za mirovni in politični projekt, ki je Evropi omogočil, da v 

zadnjih petdesetih letih živi v miru.  

 

NOVINAR : Ko govorite o ameriških medijih, kaj je bilo vaše sporočilo, kajti bilo je govora, 

kolikor smo videli, tudi o tem, ali Slovenija potrebuje oz. ali bo potrebovala madnarodno pomoč? 

 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Srečali smo kar nekaj predstavnikov ameriških 

medijev, ki so na slovensko situacijo in na to, kar zdaj v Sloveniji delamo, gledali predvsem iz 

tega širšega evropskega konteksta. Kot že rečeno, številni so bili tudi prepričani, da bi morala 

Slovenija čimprej zapustiti evro, da je to zgradba, ki se bo porušila, da ne razumejo, kako se je 

Slovenija odpovedala delu monetarne suverenosti itn. V tem delu je šlo za splošne razprave, ki 

jih najbrž vsi poznate, če spremljate ameriške medije in njihovo pisanje o tem, koliko časa bo še 

konkurenca dolarju, se pravi evropska skupna valuta, živa. Sicer pa je bila moja rdeča nit 

sporočila ameriškim medijem v opisu ukrepov, ki jih Slovenija v tem času sprejema in ki jih bo 

sprejemala v naslednjih tednih zato, da ne bo potrebovala tuje mednarodne pomoči, in da bo 

ponovno lahko stopila na pot razvoja, kot se je to dogajalo v času pred krizo.  

 



 

NOVINAR: Gospod premier, samo še tole, saj verjetno imava isto vprašanje: v Sloveniji so se 

dogajale včeraj dramatične stvari, mi vemo, da kot predsednik vlade ne morete komentirati 

delovanja slovenskih pravosodnih organov, vendar kljub vsemu: ali imate kakršenkoli komentar 

kakšno je vaše videnje dogajanj v Sloveniji ta čas? 

 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Če ste pogledali moj urnik ta taden tukaj, potem veste, 

da je bilo zelo malo časa za spremljanje dogajanja v Sloveniji, kolikor ga je bilo, sem spremljal 

dogajanje v slovenskem parlamentu, ki v tem času sprejema ključne ukrepe za prihodnost 

Slovenije, the konkretnih postopkov pa ne morem komentirat. 

 

NOVINARKA: Eno od vaših sporočil ameriškim medijem je bilo, da Slovenija, če bo izpeljala 

reforme, ne bo potrebovala tuje finančne pomoči. Danes smo brali tudidružbe Erst and Young in 

Oxford Insitute, ki pa menia drugače, da bodo varčevalni ukrepi še zaustavili gospodarsko rast. 

Kakšen je vaš komentar na to? 

 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ta ocena izhaja iz stališča dela ameriške ali pa tudi 

svetovne ekonomske stroke, ki vidi rešitev iz sedanje ekonomske in finančne krize v večjem 

trošenju. V pogovorih s predstavniki ameriških medijev predvsem z novinarji, ki pokrivajo 

ekonomijo, smo nekatere stvari zelo natančno razčistili. Eno je notranje tržišče Združenih držav, 

drugo je notranje tržišče Slovenije in skupni evropski trg s svojimi specifičnostmi. Bila je ena 

točka v teh pogovorih, kjer smo prišli do soglasja, to pa je, da v primeru, če Slovenija sprejme te 

ukrepe, ki jih zdaj vlada načrtuje, potem ni nobene nevarnosti, da bi potrebovala tujo pomoč, 

bodisi kot država, bodisi za stabilizacijo bančnega sistema. Te ocene, češ da so varčevalni 

ukrepi poglobili krizo, so preuranjene. Kot veste, je Slovenija te varčevalne ukrepe sprejela 

pozno, zelo pozno. Po mojem mnenju je prav zamuda eden od glavnih razlogov za to, da je 

Slovenija še vedno v krizi, ker ni cela Evropa v krizi, je polovica evropskih držav, ki so krizo 

večinoma že premagale. Ti varčevalni ukrepi, ki so začeli veljati julija, v nobenem primeru niso 

mogli vplivati na gospodrasko rast v drugem četrtletju, se pravi v času pred temi ukrepi.  

 

NOVINAR: Koga bomo videli na konferenci o pobudi oktobra? 

 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Podpora je znatna. Kot že rečeno in to je bilo 

sporočeno v mojem pismu vsem kolegom predsednikom vlad in držav, ki so predstavljene v 

Združenih narodih, namen te iniciative ni, da tekmuje z drugimi iniciativami, ampak da jih 

poveže oz. okrepi. Gre za iniciativo, ki se umešča v ta koncept odgovorno zaščititi, ki je ravno 

zaradi te situacije v Siriji izgubil nekaj svojega tempa. Bistvena dodana vrednost, ki so jo vsi 

prepoznali v tej iniciativi je to, da se tukaj povežejo aktivnosti na ravni med vladami, 

regionalnimi organizacijami, sistemom Združenih narodov in civilno družbo. Da je mogoče, vsaj 

nekateri sogovorniki so izrazili veliko optimizma v tej smeri, včasih v takšnih situacijah, ko je 

blokada v Varnostnem svetu, ki ima ključno vlogo pri aktiviranju obstoječih mehanizmov 

Združenih narodov, v smislu odgovornosti zaščititi. Prav akcije iz civilne družbe, ne samo s 

strani vladnih organizacij, ampak tudi civilne družbe, so milijoni ljudi, ki jih skrbi, kaj se bo tam 

zgodilo. Napišejo elektronsko pošto, sporočilo, organizirajo razprave in okrogle mize…. Tisto, 

kar lahko premakne takšno blokado tudi ustvari določeno okolje, v katerem države, ki 

preprečujejo takšno učinkovito ukrepanje, ponovno razmislijo o svoje stališču.  

 

NOVINAR: Za Wall Street Journal ste včeraj napovedali obisk finančnega ministra Šišteršiča v 

ZDA in izdajo dolarskega … Ali lahko samo poveste, zakaj bi bilo to koristno? Bomo to rabili, 

bomo to naredili, kdaj bomo to naredili? 

 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Slovenija kot tudi vse druge države izdaja državne 

obveznice zato, da servisira svoj javni dolg. Tako pač stvari potekajo. V tem trenutku poteka 

analiza oz. ocena raziskave možnosti na različnih finančnih trgih, in na podlagi rezultatov te 

analize se bomo odločili, kje bodo te obveznice izdane.  


